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Naši dopisi. 
Dobrova 23. jan. {Javna zahvala in drugo.) V drugi 

polovici minulega leta pridobila si je bila tukajšnja šola 
dva posebna dobrotnika. Slavni deželni odbor in c. kr. 
kmetijska družba kranjska sta, ki sta tukajšuji šolski 
občini, katera imela je pretekli dve leti veliko stroškov 
z raznimi stavbenimi deli v fari, dala denarnih podpor 
za uredbo šolskega vrta. Prvi nakazal je v omenjeno 
svrho iz deželnega kulturnega zaklada znesek 30 gold.5 
a druga imenovana pa znesek 20 gold. iz znane državne 
podp ore, namenjene v podporo šolskim vrtom po mili 
domovini. 

Obema blagima dobrotnikoma izreka se to potjo 
javno zahvala s zagotovilom, da bode vsak dar obilnih 
obresti donašal. 

Ob vzajemnem posredovanji krajnega šolskega sveta 
z vis. čast. farnim predstojništvom tukajšnjim, določil se 
je dne 26. septembra m. 1. na cerkvenem zemljišči prav 
pripraven prostor za šolsko drevesnico, kateri meri okolo 
1020 • m. Lega in zemlja temu je kaj prikladna, kar 
je pa največ vredno, je to, da se prav blizu šole nahaja. 
Prekopal in zravnal se je ta prostor preteklo jesen tako, 
da bode prihodnjo pomlad moč z dejansko-sadjarskimi 
deli pričeti, česar šolska mladina in tudi več odraščenih 
uže prav hrepeneče pričakuje. 

Da se pa šolska drevesnica tukaj popolno v red 
spravi, treba bode še pomenljivo svoto trositi, osobito 
za ograjo, koja se še popolno pogreša. Trdno upamo, da 
se naša prošnja za podporo v izgotovilo šolske d eves-
nice milostno usliši in ugodno reši. 

Zimo imeli smo tukaj do dne sv. Boštijana kaj milo 
in ugodno; sv. Boštijan nam je prinesel pa celih 15° R. 
mraza, kateri je pa do danes uže več nego za polovico 
vpadel in odjenjal. 

Med ljudmi, odraščenimi in otroci bilo je pretečene 
tedne precej navadnih bolezni, katere so od novega leta 
pa do danes vsega skupaj 11 oseb na oni svet poslale 
Med otroci pričeli so se razvijati nrobadi" (ošpici), po 
nekoliko pa tudi »davica". 

Kar vsakdanjo šolo zadeva, je sedaj njeno obisko
vanje kaj redno in točno; ne pa tako v ponavljavnici, 
čemur bode treba malo zdravila preskrbeti. 

Kdor hoče dobrih sadnih cepičev si preskrbeti, ka
tere bode mu moč tudi za poletno cepljevanje shraniti, 
naj je še ta mesec ob lepem, suhem in jasnem vremenu 
raz drevja nareže in v kleti pravilno spravi. 

Ob hudem zimskem mrazu naj bi se nikjer, osobito 
pa še pri šolskih hišah po deželi, na koristne ptičke ne 
pozabilo. Vsako malo ljubav, katera se jim ob hudi zimi 
od naše strani skaže, bodo med spomladjo in poletjem 
nam po svojem naravnem nagonu tisoč in še večkrat 
hvaležno poplačali z obiranjem in vničevanjem kmetij
stvu in sadjereji škodljivega mrčesja. Tudi tukaj smo 
letos s šolskimi otroci tem sicer drobnim stvaricam, a 
ob enem pa velikim dobrotnikom splošnega kmetijstva 
malo mizico priredili, katero ob hudem mrazu v jako 
brojnem številu obiskujejo, kar nam je vsem skupaj v 
pravo radost in veselje. 

Vsem zavednim domačim sadjerejcem kličem navdu
šeno: Bog vas živi v novem letu in vam vaša dela bla
goslovi! M. Rant. 

Iz Ljubljane. — Deželni zbor kranjski sklenjen je 
bil minuli ponedeljek ob 10. uri zvečer. Zadnji dan pri
čela se je seja ob 9. uri zjutraj; pretrgala se je ob 3. 
uri popoludne do 5. ure in rešili so se v njej vse točke 
dnevnega reda, izmed katerih sta posebno predlog no
vega občinskega reda in pa podpora dramatičnemu dru
štvu manjšini zborovi dali povod k dolgim razpravam. 
Glede občinskega reda bili ste sicer obe stranki v tem 
edini, da predloga v tem zasedanji ni moč rešiti, tudi v 
načelih bili ste stranki v tem edini, da sedanja občinska 
uprava večinoma ne zadostuje, tudi v daljnem vprašanji, 
da je sedanje področje za naše občine preveliko se je 
od vseh strani kazalo seglasje; glede razdelitve področja 
med podobčine in velike županije pa se ni doseglo še 
soglasja, ker so se deloma izražale izrekoma bojazni 
zarad prevelikih stroškov, ki bi iz tega v prihodnje na
stali iz poslovanja velikih občin. — To vprašanje in pa 
prave meje za razdelitev področja imel bo prevdarjati 
deželni odbor in v ta namen pozvedavati mnenja sku-
šenih županov in okrajnih glavarjev. — Nadejamo se, 
da to vprašanje do prihodnjega zasedanja dozori za do-
konečno rešitev. 

Hud boj nastal je tudi pri podpori dramatičnega 
društva, kjer se je reševalo naše gledališko vprašanje, 
katero so 1882. leta naši „Deutschkrainerji" v deželnem 
zboru hoteli za večne čase zapisati nekaterim posestni-
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kom lož v izključno domeno. — Dežmanovim deloma 
smešnim, deloma zbadljivim tiradam odgovarjala sta pri 
tem vprašanji dostojno in odločno poročevalec dr. vitez 
Bleiweis in pa poslanec Krsnik, ki je pred dvema letoma 
dobil nalog, o tej zadevi deželnemu odboru poročati. 

Tako burnih govorov, kakor prejšnja leta, v tem za
sedanji ni bilo, izrekoma deželni zaklad sprejel se je 
brez ugovora. Konečno zahvalil se je deželni glavar grof 
Thurn zbornici in c. kr. predsedniku za neumorno delo
vanje in za zmiraj izdatno podporo. — Po živioklicih 
na svitlega cesarja zahvalil se je še dr. PokluKar dežel
nemu glavarju za mirno in nepristransko vodstvo ob
ravnav in po 10. uri bil je zbor sklenjen po 45 dnev
nem zborovanji. 

— Naši državni poslanci podajo se jutri zopet na 
Dunaj k parlamentarnemu delovanju. — V državnem 
zboru čaka jih to pot toliko teškega dela, kakor dolgo 
prej ne. — Več dela za ponovljenje pogodbe čaka svoje 
rešitve poleg tekočih rednih opravil državnega gospo
darstva in postavodajstva. — Izrekoma je še pri pogodbi 
z Ogersko nerešenih mnogo važnih vprašanj. Pri vsem 
tem je splošen položaj, zelo negotov tako, da nihče ne 

, ve, je liTio moč ohranitr~pt)treben nam mir, ali pa se 
vname krvavi boj, iz katerega pri sploh nakopičenem 
nasprotji evropejskih držav prelahko nastane vesoljna 
vojska, pri kateri tudi nam ne bo moč rok navskriž dr
žati. — Pa tudi naš notranji položaj je težaven, ne 
zato, kakor da bi se morebiti res Nemcem našim godila 
krivica, ampak zato, ker hočejo n a d v l a d i v a ti povsod 
in s svojim krikom hočejo zabraniti drugim narodom 
postavno zagotovljeno enakopravnost. Izrekoma pri Slo
vencih vsakdo vidi, da se vlada še pripravila ni izvr
ševati v lastnem programu obljubljeno nam enakoprav
nost. — V takem položaju je v resnici breme dolžnosti 
in odgovornosti za naše poslance veliko: nikakor in ni
kdar ne smejo se zadovoliti s tem, da za Slovence ena
kopravnost ostane samo prazna beseda — obljubljena 
dežela; vlada p o s t a l a bo pri več in i nemogoča, 
če ne bo z v e s t a svojemu l a s t n e m u programu, 
če ne bo m o ž -bese da. Pri vsem tem pa vendar noben 
vesten poslanec ne more prezirati svojih dolžnosti na
sproti vsej državi. 

— Umrla je gospa Amalija S e u n i g , grajščakova 
vdova, mati podpredsednika c. kr. Kmetijske družbe dne 
21. t. m. v 72. letu svoje starosti. 

— Deželne soduije Ljubljanske svetovalec dr. K. 
Vidic odlikovan je bil povodom njegovega prestopa v 
pokoj z imenom in naslovom svetovalca nadsodnije. 

— Koroški Slovenci imeli bodo v kratkem priliko, 
poskušati se s svojimi do sedaj vedno zmagovalnimi na
sprotniki pri volitvi za državni zbor, ker prejšnji trgo
vinski minister baron Pino odložil je poslanstvo. — Kot 
prihodnji kandidat slovenski imenuje se profesor Klein-
majer v Gorici; — gotovo dober kandidat, da bi imel 
le srečnejši vspeh, kot vsi njegovi predniki. 

— Dr. F. baron Pascotini, c. kr. deželne vlade 
kranjske svetovalec, imenovan je, kakor poroča uradna 

„Laib. Zeitg.", za sekcijskega svetovalca v ministerstvu 
notranjih zadev. 

— V ljubljanski šenklavški cerkvi umrla je na-
gloina v ponedeljek opoludne gostaška Frančiška Sal-
berger 54 let stara. 

— Sentpavelski letni somenj v Ljubljani minuli 
ponedeljek bil je jako živahen. Prignalo se je jako ve
liko pitane goveje živine in tudi cene bile so živinorej
cem ugodne. Pa tudi kupčija s kramarskim blagom, koči, 
kožami itd. bila je živahna. Vreme bilo je suho, mrzlo 
(zjutraj): — 11° R. — čez dan nekaj gorkeje. 

— Kmetijsko potovalno predavanje v Hrušici pod 
Ljubljano ima tajnik c. kr. kmetijske družbe gosp. Gustav 
Pire prihodnjo nedeljo 30. t m., popoludne ob 2. uri 
v novem šolskem poslopji v Hrušici. 

— Tat Abraham Diamant je v preiskavi na Žabjeku. 
Prizadeta škoda znaša nekaj nad 46.000 gold., pa okra-
dena gospa ne trpi nikake škode, ker se ji je vse vkra-
deno premoženje vrnilo, razun male do sedaj še ne došle 
svote, katero je Diamant v Zagorji po pošti odposlal 
svojemu očetu. 


